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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till justitieminister Gunnar Strömmer (M)

2024/25:653 Anonyma vittnen

På vice statsminister Ebba Buschs Instagramkonto publicerades den 1 januari 
ett inlägg med texten ”NU KAN DU SOM UTSATTS FÖR BROTT VITTNA 
ANONYMT”. Inlägget gjordes med anledning av att lagförändringarna om 
anonyma vittnen trätt i kraft samma dag. Problemet är förstås att det Busch 
skriver inte är sant. Den som utsatts för brott kommer inte att ha möjlighet att 
vittna anonymt. 

Ebba Buschs instagramkonto har över 198 000 följare, så desinformationen får 
stor spridning.

Vi som kritiserat anonyma vittnen har påtalat att det är en stor risk att 
förväntningarna från allmänheten kommer att vara stora på att få vittna 
anonymt. Detta har även anförts av många remissinstanser och av Lagrådet. 
Justitieministern har tidigare spelat ned den risken och gett myndighetsuppdrag 
om att informationen kring reformen ska ges ut på ett sakligt sätt. 
Uppenbarligen har informationen emellertid inte nått vice statsministern. 

Möjligheten att kunna vittna anonymt har införts, men det kommer trots allt 
med all sannolikhet att handla om ett ytterst litet antal fall, och bevisvärdet av 
ett anonymt vittnesmål kommer att vara lågt i en rättegång. Att vice 
statsministern sprider felaktigheter om vem som kommer att kunna vittna 
anonymt och ger en bild av att det kommer att kunna ske i annat än 
undantagsfall riskerar tilltron till rättsväsendet. 

Med anledning av detta vill jag fråga justitieminister Gunnar Strömmer:

 

Kommer ministern att vidta några åtgärder med anledning av det inträffade, så 
att felaktigheter om reglerna om anonyma vittnen inte sprids?

………………………………………

Rasmus Ling (MP)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-01-03
Besvaras senast
2025-01-17
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


